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Úterý 17. října 2023 
 
Dovolte mi začít vyjádřením upřímné soustrasti Ulfovi a poděkování 
Alexanderovi. Teroristický útok, ke kterému došlo v Belgii včera večer, byl 
strašný a já bych ráda uctila památku jeho obětí a vzdala hold belgickým 
zásahovým složkám, které odvedly vynikající práci.  
  
Stejně tak jsme v Evropském parlamentu vyjádřili upřímnou soustrast rodině 
a příbuzným Dominiqua Bernarda, který byl zabit minulý týden ve Francii. 
  
V současné době nás nejvíce zaměstnává situace v Izraeli, Gaze a širším regionu 
Blízkého východu. Realita přímo na místě je děsivá, tragická a zoufalá. 
  
Válka vždy znamená peklo a jako vždy jsou v sázce životy nevinných lidí. Nevinní 
lidé již přišli o život a řada rozhodnutí je jen volbou mezi špatnou a horší 
možností. 
  
Ráno 7. října byl celý svět svědkem nejhoršího teroristického útoku na rodiny 
v Izraeli za mnoho let. Hnutí Hamás se dopustilo masových vražd, únosů, 
znásilnění, mučení, mrzačení a znesvěcování mrtvých. Pro takové chování 
neexistuje žádná omluva. 
  
Parlament projevil solidaritu s oběťmi tohoto útoku a zdůraznil, že Hamás je 
teroristická skupina, která nereprezentuje legitimní cíle palestinského lidu a ani 
- a to je důležité - naděje muslimů po celém světě, naopak je pro ně spíše 
překážkou. Na tento rozdíl jsme vždy upozorňovali a musíme jej zdůrazňovat 
i nadále. 
  
Pro nás jako Unii je důležité, abychom vyjádřili svou solidaritu a zopakovali, že 
odmítáme terorismus, abychom pomohli zajistit propuštění všech téměř 200 
rukojmích a zdůraznili, že nám všem záleží na tom, jak bude Izrael na tento útok 
reagovat. Je třeba zdůraznit, že v souladu s našimi závazky a mezinárodním 
právem musíme dále hledat řešení, která zmírní humanitární důsledky v Gaze. 
  
Evropský parlament se i v těch nejtěžších časech vždy zasazoval, a vždy se bude 
zasazovat, o rovné a spravedlivé dvoustátní řešení na tomto území. Na to 
nesmíme zapomenout. Budeme vždy prosazovat udržitelný a trvalý mír. Bohužel 



 

 

skutečnost je taková, že odporné činy teroristů z hnutí Hamás tuto perspektivu 
oddálily. 
  
Situace v Gaze je v současné době pro mnohé bezvýchodná. Pro Evropu musí 
prioritou zůstat humanitární závazky, a proto musíme dále jednat s legitimními 
zástupci palestinského lidu a regionálními aktéry v zájmu uvolnění napětí 
v regionu a sousedních oblastech. 
  
Jako Unie se musíme zaměřit na to, abychom byli i nadále konzistentní 
a jednotní a zajistili, aby rukojmí byli bezpodmínečně propuštěni, terorismus 
nebyl omlouván, humanitární pomoc se dostala k těm, kteří ji potřebují, aby 
civilisté nebyli cílem útoků, aby byly v Gaze zachovány bezpečné cesty 
a vytvořeny humanitární koridory. Proto musíme udržovat kontakty se 
sousedními zeměmi, abychom mohli pomoci zvládnout nevyhnutelný příliv lidí 
a zajistit doručení potřebné pomoci. Kriticky důležité jsou v tomto směru 
zejména země jako Egypt, Jordánsko a Libanon.  
  
V tomto ohledu jsem se vyjádřila naprosto jasně, když jsem byla minulý týden 
pozvána na návštěvu Izraele, ve svých diskuzích a ve veřejných prohlášeních 
s předsedou Knesetu i s izraelským prezidentem. 
  
Ve stejném duchu bude Evropský parlament zítra vést rozpravu na toto téma 
a dohodne se na usnesení. Základní principy tohoto usnesení jsou totožné 
s mandátem, který mi udělily všechny politické skupiny předtím, než jsem 
minulý týden odjela do Izraele.  
  
Můžete se spolehnout, že učiníme vše, co je v našich silách, a jsem si jistá, že 
v této diskuzi budeme pokračovat příští týden na summitu, a doufám, že se naše 
stanoviska odrazí i v závěrech tohoto summitu. Je důležité dát najevo naši 
jednotnost a konzistentnost.  
  
Děkuji Vám.  
  
 


